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INDRE BY LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2023-0007416)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Tilhørere, der ønsker at komme med
forslag eller stille spørgsmål til lokaludvalget, har hver op til 10 minutter til rådighed.

Beslutning
Parkering

En borger gav udtryk for, at han er imod lokaludvalgets forslag om, at det ikke længere skal være
gratis at parkere mellem lørdag kl. 17 og mandag kl. 8. Han begrundede sin holdning med, at
forholdene i byen skal være til borgernes bedste, at Indre Bys beboere skal kunne modtage gæster
og at forslaget vil hæmme byens weekendliv og forretningsliv.

Mads Aarup svarede, at der i Københavns Kommune overordnet er et ønske om færre biler og færre
parkeringspladser, men at de gratis parkeringspladser tiltrækker biler, hvilket er et mismatch.

Lars Wallenberg gav borgeren ret, idet der skal være adgang for borgerne til kirkernes gudstjenester
om søndagen og til forretningerne. Det kan ske ved, at man om søndagen har tre timers gratis
parkering. 

Bent Lohmann svarede, at lokaludvalgets generelle holdning til parkering er, at det skal være
besværligt for pendlere at parkere i Indre By, men at det ikke er lokaludvalgets hensigt at hindre Indre
Bys beboere i at modtage gæster. Han svarede videre, at Indre By ikke skal løse alles problemer, så
hvis pendlerne mener noget andet end lokaludvalget, må de involvere sig i debatten.

Peter Muschinsky svarede, at både beboere og pendlere har transportbehov, som skal opfyldes, og
at det skal hænge sammen. Derfor skal der skabes andre transportmuligheder end bilen.

Marietta Bonnet svarede, at med lokaludvalgets forslag vil det fortsat være muligt at parkere om
søndagen. Der vil bare ikke være gratis parkering.

Hans-Henrik T. Ohlsen svarede, at besøgende har mulighed for at benytte offentlig transport og taxi.

Anton Skovle svarede, at hovedparten af Indre Bys beboere ikke ejer en bil, men bruger kollektiv
transport eller cykler, hvilket er i tråd med det, som Københavns Kommune vil.

Kjeld A. Larsen svarede, at ingen politikere vil røre ved biltrafikken. Eksempelvis vil et eventuelt
kommende parkeringsanlæg på Dantes Plads i hovedsagen være til for udefrakommende, selv om
parkeringsanlægget ligger i et område med god offentlig transport. 
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Det lokale miljøarbejde

Lederen af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn Marianne Spang Bech orienterede bl.a. om arbejdet
med årsplanen for det lokale miljøarbejde samt om Teknik- og Miljøforvaltningens Biodiversitetspulje
og Bylivsgadepulje.

 

El-biler

Mads Aarup oplyste, at Ingeniørforeningen og Elbilforeningen vil undersøge elbilejeres
vanskeligheder med at finde ladestandere ved kantsten. Han efterlyste deltagere til undersøgelsen.
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INDRE BY LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2023-0008920)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 8. december  2022.
2. at Indre By Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 8. december 2022 samt godkende
dagsordenen for det aktuelle møde.

Løsning

Referat

Referaterne drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.

Beslutning

1. Bent Lohmann oplyste, at Hein Christensen er trådt ud af lokaludvalget. Han har ingen
suppleant.

Side 4



2. Følgende protokolbemærkninger sættes ind i referatet af lokaludvalgsmødet den 8.
december 2022:
  
Punkt 5 -  ”Høringssvar om opgradering af Frederiksberggade”
"Protokolbemærkning fra Michael Gatten: ”Jeg kan ikke bakke op om beslutningerne vedr.
ændringsforslag nr. 1 og 2""

Punkt 14 - ”Kørselstilladelser til Hop On-Hop Off busser”
”Protokolbemærkning fra Michael Gatten: ”Jeg ikke kan ikke bakke op om beslutningen””.

På spørgsmål fra Lean Milo oplyste sekretariatet, at brevet om skoletoiletter, som
lokaludvalget besluttede i mødet den 8. december 2022, blev sendt til børne- og
ungdomsborgmesteren den 11. januar 2023.

Derudover var der ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 8. december 
2022.

3. Bent Lohmann oplyste om punkt 16, sag nr. 2, til puljeansøgningen fra Copenhagen Photo
Festival, at udstillingen, som der søges støtte til, ikke kan foregå i Kongens Have. I stedet
arbejder ansøgeren på at få udstillingen sat op på Gammel Strand.

Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde med ovennævnte ændring.

4. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af
dagsordenen" godkendte lokaludvalget indstillingen i følgende sager:
16. Puljeansøgninger, januar 2023
17. Status på lokaludvalgets 2022-pulje og 2023-pulje.

Bilag
1. Opdateret referat af lokaludvalgets møde den 8. december 2022
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3.  Høringssvar om et forslag om at placere skulpturen "Vor Frue" ved Fiolstræde
(2023-0009092)

Lokaludvalget skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om et forslag om at
placere statuen ”Vor Frue” bag domkirken ud mod Fiolstræde.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen, der ses i
løsningsafsnittet, om et forslag om at placere skulpturen ”Vor Frue” bag domkirken ud mod
Fiolstræde.

 

Problemstilling

Med mail den 13. december 2022 har Teknik- og Miljøforvaltningen bedt om et høringssvar om et
forslag om at placere skulpturen ”Vor Frue” bag domkirken ud mod Fiolstræde tæt ved Dyrkøb. Se
forslaget i bilaget. Teknik- og Miljøforvaltningen har bedt om at få lokaludvalgets høringssvar hurtigst
muligt.

Rådet for Visuel Kunst har udtalt følgende om forslaget:

”Rådet finder, at det er et velvalgt motiv, da der mangler flere skulpturer i det offentlige af navngivne
kvinder. Rådet finder dog, at ideen med værket ikke kommer til sin ret i det valgte skulpturelle udtryk.
I den forbindelse oplever Rådet et fravær af skulpturel refleksion, når man direkte oversætter et
fotografi til en skulptur. Endelig finder Rådet, at det er problematisk med skulpturens manglende ben,
og at skulpturens dimensioner er for voldsomme til den påtænkte placering.”

 

Løsning

Sekretariatet bad lokaludvalgets medlemmer og suppleanter om bemærkninger til sagen, som kan
indgå i et høringssvar. I bilaget ses bemærkninger fra Gunna Starck og Anton Skovle.

 

Forslag til høringssvar
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”Lokaludvalget mener, at en hyldest til Moderskabet er berettiget, men at en sådan hyldest hverken
kommer til sin ret med ”Vor Frue” eller med den foreslåede placering.

Lokaludvalget er enig med Rådet for Visuel Kunst i, at skulpturens manglende ben og dens
dimensioner ikke passer til det pågældende sted.

Dertil kommer, at skulpturens navn synes fortænkt, taget den foreslåede placering ved Vor Frue
Kirke i betragtning. Det er som om, at forslagsstilleren ikke kan bestemme sig for, om skulpturen skal
hylde Moderskabet eller om skulpturen skal være en religiøs hyldest af Jomfru Maria.

Endelig hæfter lokaludvalget sig ved, at forslaget kommer fra kunstneren selv.

Lokaludvalget foreslår, at Teknik- og Miljøforvaltningen og Rådet for Visuel Kunst overvejer, hvor en
skulptur, der hylder Moderskabet, kan placeres, og at man beder kunstnere komme med forslag til en
sådan skulptur.

Lokaludvalget mener, at der skal opstilles flere skulpturer af hæderværdige kvinder; skulpturer, som
ikke er nonfigurative, men naturtro. Ved universitetet er der opstillet buster af hæderværdige mænd.
Denne række af buster kan fortsættes rundt om universitetskarreen med buster af kvinder, der har
gjort sig bemærket inden for videnskaben. Der bør også være plads til en buste af den seneste
danske nobelprismodtager Morten Meldal.

Endelig foreslår lokaludvalget, at man beder kunstnere komme med forslag til en skulptur til området
på Frue Plads ved Fiolstræde, hvor der i øjeblikket er en cafébygning. Det kunne være en skulptur,
som kommenterer forholdet mellem det religiøse og videnskaben.

I bilaget ses resultatet af lokaludvalgets borgerdialog på Facebook om forslaget om at placere
skulpturen ”Vor Frue” bag domkirken ud mod Fiolstræde.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
Indre By Lokaludvalg”

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, sender sekretariatet det til Teknik- og
Miljøforvaltningen.

Beslutning
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1. Lokaludvalget drøftede forslaget om at placere skulpturen ”Vor Frue” bag domkirken ud mod
Fiolstræde. Der var følgende bemærkninger fra lokaludvalgets medlemmer i drøftelsen:

• Man kan lige så godt placere skulpturen ”Vor Frue”  et andet sted. Den har intet med
domkirken at gøre. Jeg er imod forslaget.

• Jeg støtter, at skulpturen ”Vor Frue” placeres det foreslåede sted ved Fiolstræde.
• Skulpturen ”Vor Frue” har en reference til Thorvaldsens dåbsengel i domkirken, nemlig

blomsterkransen om hovedet.
• Ved indgangen til domkirken i Lund står en skulptur af den gravide Jomfru Maria. Det vil

være uheldigt at placere skulpturen ”Vor Frue” ved bagsiden af domkirken. Den skal stå
foran domkirken ved indgangen.

• Det er dumt at placere Skulpturen ”Vor Frue”  ved Dyrkøb. Det er et tarveligt hjørne. Den
bør i stedet placeres, hvor der i dag er en cafébygning. Her vil den spille sammen med
busterne foran universitet og langs domkirken. Den vil også spille sammen med Inge
Lehmann-skulpturen.

• Skulpturen "Vor Frue" skal ikke ses som en person. Den skal ses som et fænomen, der
fremhæver det reproduktive, hvilket er godt,

• En skulptur skal passe til stedet, hvor den ønskes placeret. Den skal fortælle en historie,
der knytter an til stedet.

• Da der var kritik af, at skulpturen " Vor Frue" ikke har ben, udtalte kunstneren, at man så
kan sætte ben på. Det gør, at man ikke kan diskutere skulpturen som et kunstværk. Det
viser, at det mest handler om, at kunstneren vil have en skulptur, hun har lavet, placeret
ved Fiolstræde. Dermed mister skulpturen værdi.

• Der er behov for en debat om skulpturer i Indre By og herunder om, hvorvidt skulpturerne,
som Københavns Kommune måtte have på lager, kan opstilles i Indre By, fx. i Vester
Voldgade, der har brede fortove.

• En plan for, hvor vi ønsker skulpturer opstillet, kan indgå i Indre By Bydelsplan.
• Lokaludvalget kan invitere Karsten Ohrt til at fortælle om kunst i byrummet, så

lokaludvalget kan blive klogere på, hvad der er på spil.
• Man bør afvente den forestående ændring af Dyrkøb jf. Byrums- og Trafikplanen for

Middelalderbyen, før man træffer beslutning om at placere skulpturen "Vor Frue" ved
Fiolstræde som foreslået af kunstneren.

• Lokaludvalget skal ikke udtrykke en holdning til forslaget. Det afgørende må være, hvad
naboerne til stedet, hvor skulpturen " Vor Frue" foreslås placeret, mener.

 
2. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at han bemyndiges til at

sende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen, hvori han redegør for debatten i
lokaludvalget jf. ovenstående bemærkninger og hvori han konkluderer, at et flertal i
lokaludvalget var for høringssvaret, der er foreslået i løsningsafsnittet.

 

Protokolbemærkning fra Michael Gatten: "Jeg bakker om, at skulpturen "Vor Frue" placeres det
foreslåede sted ved Fiolstræde."

Bilag
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1. Forslag om at placere "Vor Frue" ved Fiolstræde
2. Bemærkninger om forslaget fra lokaludvalgsmedlemmer
3. Facebook-kommentarer om forslaget
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INDRE BY LOKALUDVALG

4.  Opfølgning på Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen (2023-0009022)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 9. januar 2023 i sagen
”Endelig vedtagelse af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen”.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 9. januar 2023 i sagen
”Endelig vedtagelse af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen”.

Problemstilling

Sagen ”Endelig vedtagelse af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen” er på dagsordenen for
Teknik- og Miljøudvalgets møde den 9. januar 2023. Link til
sagen: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Teknik-%20og%20Milj%C3%B8udvalget/m%C3%B8de-09012023/dagsorden/punkt-4

Teknik- og Miljøforvaltningen har oplyst til sekretariatet, at der efter den offentlige høring om planen
kun er foretaget redaktionelle rettelser i planen. I bilaget ses lokaludvalgets høringssvar om planen,
der var i offentlig høring.

Løsning

Lokaludvalget drøfter Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 9. januar 2023 i sagen ”Endelig
vedtagelse af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen”.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Teknik- og Miljøforvaltningen har oplyst til sekretariatet, at umiddelbart efter sagens behandling i
Teknik- og Miljøudvalget skriver forvaltningen til lokaludvalget om den videre proces.

Beslutning
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Til mødet forelå

• beslutningen i Teknik- og Miljøudvalget den 9. januar 2023 i sagen ”Endelig vedtagelse af
byrums- og trafikplan for Middelalderbyen”

• en orientering fra Teknik- og Miljøforvaltningen om den videre proces i sagen.

Se bilagsoversigten.

 

 

1. Lokaludvalget drøftede Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 9. januar 2023 i sagen
”Endelig vedtagelse af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen”. Der var følgende
bemærkninger fra lokaludvalgets medlemmer i drøftelsen:

• Stræderne og Strøgets Beboerforening har henvendt sig til lokaludvalget om
implementeringen af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen. Lokaludvalget skal tage
problemstillingerne, som foreningen nævner, med i dialogen med forvaltningen
om implementeringen af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen. 

• Lokaludvalget skal udarbejde en handlingsplan til intern brug om lokaludvalgets opgaver i
forhold til implementeringen af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen.

• Hvordan skal lokaludvalget håndtere det forhold, at det er konklusionerne fra
borgersamlingen om Middelalderbyen, som danner grundlag for byrums- og trafikplan for
Middelalderbyen, mens lokaludvalgets bemærkninger om de negative konsekvenser af
planen for beboerne ikke er taget til følge?

• Forvaltningen bør evaluere sit bylivsakse-projekt i Nørre Kvarter, inden man foretager nye
ændringer i de pågældende gader.

• Høringssvarene om byrums- og trafikplan for Middelalderbyen førte ikke til ændringer.
• Forvaltningen oplyser, at planen vil medføre mindre trafik, men det gør den kun fordi, at

man i planen har undtaget de gennemkørende gader i Middelalderbyen. Desuden er det
uklart, hvordan trafiktallene er fremkommet.

• Der bør udarbejdes et pilotprojekt om trafikøer i Middelalderbyen. Stormgade og
Bremerholm bør lukkes for gennemkørende trafik.

• Byrums- og trafikplan for Middelalderbyen løser ikke problemerne med biltrafik i
Middelalderbyen om aftenen og om natten. Det er typisk trafik, som intet formål har. Den
trafik vil ikke blive reduceret med planen.

• Det er uklart, om alle 600 parkeringspladser skal fjernes nu og det er uklart, hvilken status
flagskibsprojekterne har.

• Borgersamlingen var en proces, baseret på en styret udvælgelse af borgere, som We Do
Democracy stod for. Udvælgelsesmetoden kan give en overvægt af særinteresser. Ud ad
til har man ikke kommunikeret om den styrede udvælgelsesmetode, men blot nævnt, at
borgersamlingen er "repræsentativ".

• Borgersamlingens møder var også en styret proces.
• Lokaludvalget har udtalt kritik af borgersamlingen og bør gøre det igen.
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• Lokaludvalget kan spørge Indre By Borgerpanel om, hvordan man som borger har oplevet
modtagelsen i Teknik- og Miljøforvaltningen af ens høringssvar om byrums- og trafikplan
for Middelalderbyen.

• Borgerinddragelsen om implementeringen af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen
bør ske i flere omgange og implementeringen bør ske i etaper.

• Det er vigtigt, at fortovene udvides. De er for smalle. 
• Der skal være plads i Middelalderbyen til beboerne og deres biler.
• Lokaludvalget kan overveje at foreslå sænkede cykelparkeringsområder i

Middelalderbyen, som der er på Nørreport. Det gør, at cyklerne ikke står parkeret rundt
omkring til gene for andre.

• Udeserveringsområder bør markeres på fliserne. Det kan ikke være et æstetisk problem
at gøre det.

• Når man regner med, at der må være op til 600 meter fra en bopæl til nærmeste
bustoppested eller station, bør man regne med samme afstand, når man taler om hvilken
afstand mellem bopæl og ladestander eller parkeringsplads i fx. parkeringsanlæg, der er
rimelig. Dem, der benytter kollektiv trafik, skal ikke være dårligere stillet end bilister.

• Turistbusser skal helst så tæt på deres mål som muligt. Hvorfor skal de det, når man
mener, at det er rimeligt, at beboerne har op til 600 meter til nærmeste busstoppested
eller station? Det er en forkert prioritering. 

• Der bør være pligt til, at restaurationer har slået et kort op i deres vindue, som angiver
deres udeserveringsområde.

• Teknik- og Miljøforvaltningens tilgang til ulovlig udeservering er, at de skal lovliggøres.
Forvaltningen baserer sin afgørelse på, hvad den mindste indgriben er.

• Lokaludvalget kan tage spørgsmålet om udeservering med i bydelsplanen.
• Der findes parkeringsanlæg rundt om Middelalderbyen, som kommunen bør leje sig ind i

med henblik på at stille parkeringspladser til rådighed for beboerne i Middelalderbyen.
• Den offentlige transport i zone 1 bør være gratis.

2. Lokaludvalget besluttede at udarbejde en handlingsplan til intern brug om lokaludvalgets
opgaver i forhold til implementeringen af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen.

3. Lokaludvalget opfordrede sine arbejdsgrupper til at melde bekymringspunkter
vedr.  implementeringen af byrums- og trafikplan for Middelalderbyen ind til sekretariatet, så de
kan tages med i handlingsplanen.

Bilag
1. Indstillingen til Teknik- og Miljøudvalget: Endelig vedtagelse af byrums- og trafikplan for
Middelalderbyen
2. Forslaget til Byrums- og Trafikplan for Middelalderbyen, som Teknik- og Miljøudvalget skal tage
stilling til (ikke på papir)
3. Henvendelser, som Teknik- og Miljøforvaltningen har modtaget i høringsperioden
4. Teknik- og Miljøforvaltningens notat om henvendelserne
5. Indre By Lokaludvalgs høringssvar om forslaget om Byrums- og trafikplan for Middelalderbyen
6. Miljøpunkt Indre By & Christianshavns høringssvar om forslaget til Byrums- og Trafikplan for
Middelalderbyen
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7. Sammenfatning af resultatet af Indre By Lokaludvalgs spørgeskemaundersøgelse vedrørende
forslaget til Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen, september 2022 (ikke på papir)
8. Nyt bilag: Teknik- og Miljøudvalgets beslutning den 9. januar 2023 i sagen ”Endelig vedtagelse af
byrums- og trafikplan for Middelalderbyen”
9. Nyt bilag: Teknik- og Miljøforvaltningen om implementeringen af Byrums- og Trafikplanen for
Middelalderbyen
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INDRE BY LOKALUDVALG

5.  Status på nattelivet, varmelamper ved udeserveringer og brændeovne (2023-0009078)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på nattelivet, varmelamper ved udeserveringer og
brændeovne til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. At Indre By Lokaludvalg tager en mundtlig orientering fra Bent Lohmann om status på arbejdet i
Københavns Nattelivsudvalg til efterretning.

2. At Indre By Lokaludvalg beder Bylivsgruppen med inddragelse af Miljøpunkt Indre By &
Christianshavn om en indstilling vedr. medlemsforslaget om partikelforurening fra rygning i
gaderummet, der ses i afsnittet ”Problemstilling”.

3. At Indre By Lokaludvalg tager notatet af 5. januar 2023 fra Teknik- og Miljøforvaltningen til
lokaludvalget om varmelamper ved udeserveringer til efterretning. Se bilaget.

4. At Indre By Lokaludvalg tager status på sagen ”Medlemsforslag om forbud mod brændeovne i
Københavns Kommune”, som Borgerrepræsentationen tog stilling til den 24. juni 2022, til
efterretning, jf. løsningsafsnittet.

 

Problemstilling

Medlemsforslag om forurening fra brændeovne og fra rygning i gaderummet
Medlemsforslag fra Niels Kongshaug:
”Jeg ser nu, at man vil forbyde ældre brændeovne i København og derved spare ca. 7 dødsfald om
året.

Vi ved i lokaludvalget, at der er forurening med organiske mikropartikler. Vi ved også, at disse
partikler typisk kommer fra brændeovne. Vi ved også , at der måles organiske partikler i
middelalderbyen, hvor der næsten ingen brændeovne er. Vi ved altså ikke præcis, hvorfra partiklerne
kommer i Indre By, men vi ved, at 

- at der er forurening, og 

- at kommunens tiltag ikke vil hjælpe.

Jeg vil derfor foreslå, at lokaludvalget laver disse undersøgelser for at skubbe til den proces, der skal
få fjernet forureningen: Vi får antal og adresser på brændeovnene i Indre By.
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FORMÅL: Adressen kan have betydning, hvis alle ligger i samme område, f.eks. kan der være
mange i Kartoffelrækkerne og Nyboder Kvarterets private rækkehuse, men der modsat kan være
meget få i Adelgades høje huse og i visse kvarterer i Middelalderbyen, hvor der modsat kan tænkes
at være høje målinger af partikler, der ikke direkte kan forklares med mange brændeovne.

Derfor vil det vær passende at få afklaret, hvilke typer partikler som cafeernes brændere afgiver. Jeg
tvivler personligt på, at partiklerne fra kosangas er organiske.

Slutteligt er der en type partikler tilbage, som jeg mener, at vi skal have afklaret og eventuelt målt,
nemlig cigaretter. Med det store antal natbevillinger, forbudet mod at ryge indendørs og tendensen til
at ryge mere, når man har drukket, så mener jeg ikke, at vi kan undlade at inddrage
cigaretrygning som en kilde til partikelforurening.

Dette foreslår jeg derfor som et punkt på næste lokaludvalgsmøde. En del af punktet bør nok være
spørgsmålet om, hvordan og i hvilket omfang Miljøpunkt kan afklare dette på samme måde, som da
vi fik set bussernes overraskende forskellige målingsresultater. Hvis vi bruger Miljøpunkt, er det
noget, som vi skal drøfte med dem. Der er jo målingsresultater mange steder fra, og disse burde vi
kunne finde og bruge. Desuden kan vi selv måle.

Slutteligt skal vi finde nogle tal for cigaretrygning.”

 

Medlemsforslag om varmelamper ved udeserveringer

Medlemsforslag fra Niels Kongshaug foranlediget af notatet af 5. januar 2023 fra Teknik- og
Miljøforvaltningen om varmelamper (se bilaget):

”Dette notat bygger på samme forfejlede/misforståede opfattelse af lovgivningen, som de
tidligere uendelige godkendelser af udeserveringer. Under hensyntagen til almenvellet kunne man
have stoppet 5-bevillinger. Under samme hensyntagen kan man forbyde såvel elektriske som andre
varmelamper til udeserveringer. Jeg er stærk tilhænger af varmelamper, men ikke efter kl. 22 ( eller 2
eller 23) Det er selvfølgelig muligt at forhindre den nattestøj, som kommer fra gæsterne under
lamperne. Tilsvarende er det også muligt at lukke for 5-bevillinger, hvis man yder folk den erstatning,
som fratagelsen af 5-bevillingen giver værtshuset.

Disse to forhold til nattestøjen mener jeg, at lokaludvalget skal skrive til kommunen om. Og så mener
jeg også at vi skal støtte beboerforeningerne i den kamp, der pt. er netop omkring natbevillingerne.”

Kampen om natbevillingerne, som nævnes i medlemsforslaget, fremgår af avisartiklerne, der ses i
bilaget.

 

Løsning

Natteliv og rygning i gaderummet
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I lokaludvalgets møde den 12. januar 2023 orienterer Bent Lohmann om status på arbejdet i
Københavns Nattelivsudvalg og herunder om status på Nattelivsudvalgets pilotprojekt med lokale
indsatsgrupper ved Gammel Strand og Nattelivsudvalgets temadrøftelse om støj/udeservering.

Referater af møderne i Københavns Nattelivsudvalg kan ses
her: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/K%C3%B8benhavns%20Nattelivsudvalg.

Det foreslås, at Bylivsgruppen med inddragelse af Miljøpunkt Indre By & Christianshavn kommer med
en indstilling til lokaludvalget vedr. forslaget om rygning i gaderummet.

Varmelamper ved udeserveringer

Det foreslås, at lokaludvalget tager notatet af 5. januar 2023 fra Teknik- og Miljøforvaltningen om
varmelamper ved udeserveringer, der ses i bilaget, til efterretning, da man må formode, at det er
udtryk for gældende ret.

Brændeovne

Forslaget om brændeovne refererer til sagen ”Medlemsforslag om forbud mod brændeovne i
Københavns Kommune”, som Borgerrepræsentationen tog stilling til den 24. juni 2022. 
Borgerrepræsentationen besluttede

1. at pålægge Teknik- og Miljøforvaltningen at udarbejde et forslag til politisk behandling om at
forbyde brændeovne i Københavns Kommune, der er produceret før 2008, i områder, der har
kollektiv varmeforsyning.

2. at pålægge Teknik- og Miljøforvaltningen at udarbejde og forelægge modeller, der økonomisk
kan understøtte tilkoblingen til områdets kollektive varmeforsyning.

3. at det undersøges, hvilke ordninger der kan laves for haveforeninger, hvor der er adgang til
fjernvarme, men hvor mange haver ikke har adgang.

Link til
sagen: https://www.kk.dk/dagsordener-og-referater/Borgerrepr%C3%A6sentationen/m%C3%B8de-24062022/referat/punkt-29

Efter aftale med Niels Kongshaug har sekretariatet spurgt Teknik- og Miljøforvaltningen om, hvad
status er på sagen. Det foreslås, at lokaludvalget afventer svaret fra Teknik- og Miljøforvaltningen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Lokaludvalget og Bylivsgruppen drøfter med jævne mellemrum status på kommunens håndtering af
nattelivet og udeserveringer.

Beslutning
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Til mødet forelå Teknik- og Miljøforvaltningens svar af 20. maj 2021 til et medlem af
Borgerrepræsentationen om varmelamper ved udeserveringer. Se bilagsoversigten.

 

1. Lokaludvalget tog en mundtlig orientering fra Bent Lohmann om status på arbejdet i
Københavns Nattelivsudvalg til efterretning.

2. Lokaludvalget aftalte, at lokaludvalgets medlemmer sender forslag til sekretariatet om lokale
steder, hvor der kan være behov for dialog mellem beboere og restauratører om
problemstillinger i nattelivet. Bent Lohmann tager forslagene med til Københavns
Nattelivsudvalg.

3. Idet Københavns Kommunes Nattelivsudvalg råder over en pulje til projekter, der er i
overensstemmelse med visionen i den gældende restaurations- og nattelivsplan, bad
lokaludvalget Bent Lohmann om en indstilling til et kommende .lokaludvalgsmøde om hvilke
projekter, lokaludvalget skal foreslå Københavns Nattelivsudvalg.

4. Lokaludvalget drøftede partikelforurening fra rygning i gaderummet.
5. Lokaludvalget bemyndigede Bent Lohmann til at spørge Teknik- og Miljøforvaltningen og

Teknik- og Miljøudvalget om muligheden for at bruge Køge Kommunes løsning vedr.
varmelamper ved udeserveringer jf. Teknik- og Miljøforvaltningens svar i 2021 til et medlem af
Borgerrepræsentationen. 

6. Lokaludvalget tog status på sagen ”Medlemsforslag om forbud mod brændeovne i Københavns
Kommune”, som Borgerrepræsentationen tog stilling til den 24. juni 2022, til efterretning,

7. Lokaludvalget bemyndigede Bent Lohmann til at spørge Teknik- og Miljøforvaltningen om i
hvilken grad brændeovne forurener i Indre By i forhold til andre forureningskilder.

Bilag
1. Notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen om varmelamper ved udeserveringer
2. Avisdebat om nattelivet
3. Nyt bilag: Teknik- og Miljøforvaltningens svar til Flemming Steen Munch (V) om varmelamper i
udeservering
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INDRE BY LOKALUDVALG

6.  Forslag om en gave til København (2023-0009102)

Indre By Lokaludvalg skal drøfte et forslag om en gave til København i form af en samling af
sigtelinjer for Københavns arbejde med byens udvikling.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg drøfter et forslag fra Peter Muschinsky om at lokaludvalget sammen
med de andre lokaludvalg giver København en gave i form af en samling af sigtelinjer for
Københavns arbejde med byens udvikling jf. afsnittet ”Problemstilling”.

 

Problemstilling

Medlemsforslag fra Peter Muschinsky af 2. december 2022, som han omtalte i lokaludvalgets møde
den 8. december 2022:

”På mødet d. 8. december vil jeg gerne have en drøftelse af muligheden for at Indre By Lokaludvalg
sammen med de andre lokaludvalg (m.fl.?) giver København en gave i anledning af

1. det internationale arkitekturår – København som international arkitekturhovedstad i 2023,
2. den forestående revision af Københavns Kommunes arkitekturpolitik, og til
3. revisionen af Kommuneplanen.

Tanker om gaven

Gaven skulle være en samling af sigtelinjer for Københavns arbejde med den udvikling som potentielt
ligger i de tre anledninger.  Gaven skulle gives som indspil til Borgerrepræsentationens (og
fagudvalgenes) beslutninger om udvikling af byen

• som hjem for de ca. 600.000 som bor i kommunen,
• som hovedstad for de ca. 6 millioner danskere der bor spredt over hele Danmark,
• som centrum for området hvor over 30 millioner turister hvert år tilbringer en eller flere dage,
• som der hvor unge og ældre, flere gange om året nyder godt af kulturtilbud, underholdning,

shopping eller natteliv,
• som hjemsted for tusinder af virksomheder og forretninger som skal fungere i et samspil med

byen.
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Sigtelinjerne kunne handle om spørgsmål som

• arkitektur i bred forstand,
• trafik og infrastruktur,
• boliger for mennesker med forskellige behov,
• liv – børneliv, ungdomsliv, ældreliv, liv for handicappede, udeliv,
• kultur som en del af hverdagen – både ”finkultur” og ”gadekultur”,
• events som en del af byens liv,
• erhvervssammensætning og -vilkår,
• biodiversitet og natur,
• og sikkert meget mere.

Det hele i et perspektiv som sætter fokus på bæredygtighed, så byen er der som et sted for
mennesker - for os der er her nu, for vores børn, vores børnebørn og oldebørn.

Og samtidig kunne sigtelinjerne også sætte en retning for hvordan indbyggere i København,
medlemmer af Lokaludvalgene, miljøpunkter i kommunen, interesseorganisationer, erhverv mm.
ønsker og håber på at samspillet, imellem alle os og Borgerrepræsentationen/fagudvalgene, skal
fungere når det handler om byens fortsatte udvikling.”

 

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget drøfter forslaget, idet det skal tages i betragtning

• at lokaludvalgene i øjeblikket er ved at udarbejde hver deres egen bydelsplan
• at lokaludvalgene traditionelt har hver deres ønsker til overordnede politikker som

kommuneplanen og arkitekturpolitikken
• at det erfaringsmæssigt er en vanskelig proces at få sammensat et fælles brev eller udtalelse

fra alle lokaludvalgene.

Som alternativ til forslaget fra Peter Muschinsky kan lokaludvalget drøfte, om det skal foreslå de
øvrige lokaludvalg at gå sammen om et ønske til Borgerrepræsentationen om, at der fx udarbejdes

• en trafikplan for København
• en boligpolitik for København
• en politik for det gode børneliv
• en politik for det gode ungdomsliv
• en kulturpolitik, der er lokalt forankret
• en erhvervspolitik og herunder en plan for detailhandlen i lokalområderne,

uden at angive hvad strategierne, politikkerne, planerne og målsætningerne bør indeholde.
Lokaludvalgene kan herunder foreslå, at de forskellige strategier, politikker, planer og målsætninger
skal være afstemt med hinanden og ikke trække i forskellig retning.
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Lokaludvalget skal være opmærksom på, at der i forvejen er besluttet strategier, politikker, planer og
målsætninger på en lang række områder og at nogle af dem snart skal opdateres. Det gælder fx
handicappolitikken og ældrepolitikken.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede et forslag fra Peter Muschinsky om, at lokaludvalget sammen med de
andre lokaludvalg giver København en gave i form af en samling af sigtelinjer for Københavns
arbejde med byens udvikling jf. afsnittet ”Problemstilling”. Der var følgende bemærkninger fra
lokaludvalgets medlemmer i drøftelsen:

• Input fra borgerne skal være grundlag for sigtelinjerne. Sigtelinjerne skal ses som et input
til processerne for kommuneplanstrategien og kommuneplanen, før processerne går i
gang. Der skal ikke være nødvendigvis være enighed mellem lokaludvalgene om
sigtelinjerne,. Det skal ikke være et enighedspapir.

• Kommuneplanen ændres undervejs i planperioden med tillæg til kommuneplanen. Ingen
vil rette sig efter sigtelinjerne og det, der måtte stå i kommuneplanstrategien og
kommuneplanen om det.

• Lokaludvalget kan undersøge, hvilke af kommunens planer og strategier, der bør
opdateres, og om der mangler planer og strategier.

• Der skal være en sammenhæng mellem de forskellige planer og strategier på tværs af
kommunens sektorer.

• Sigtlinjerne for Indre By beskrives i bydelsplanen, hvor omdrejningspunktet er "det gode
liv".

• Man bør lave en udstilling med de planer og strategier, som kommunen har besluttet de
seneste 40 år, så man kan se, hvor luftige de er.  

• Arbejdet med sigtelinjerne skal mobilisere folk.
• Bydelsplanen skal skal ses som fællesmængden af det, som der ønskes for Indre By på

tværs af sektorer. Bydelsplanen vil indeholde røde tråde og en retning for, hvor
lokaludvalget ønsker, at Indre By skal bevæge sig hen.
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INDRE BY LOKALUDVALG

7.  Ønsker til Overførselssagen 2022/2023 (2023-0009103)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte ønsker til Overførselssagen 2022/2023.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger Bent Lohmann til at sende ønskerne til Overførselssagen
2022/2023, der fremgår af løsningsafsnittet, til Borgerrepræsentationen, nemlig

1. Bevarende lokalplaner
2. Opdatering af de offentlige legepladser

Problemstilling

Hvert forår er der en sag på Borgerrepræsentationens dagsorden om overførsel af
kommunens mindreforbrug i ét budgetår til det kommende budgetår. Borgerrepræsentationen kan
enten tildele midlerne til den oprindelige aktivitet eller bevillige dem til nye aktiviteter. Der kan
overføres både driftsudgifter og anlægsudgifter.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget bemyndiger Bent Lohmann til at foreslå  Borgerrepræsentationen, at
følgende ønsker kommer med i Overførselssagen:

1. Bevarende lokalplaner

Fra side 42 i den gældende kommuneplan:

”Byen rummer med sin mangeårige historie værdifulde kulturmiljøer og bevaringsværdige bygninger,
som vidner om fortidens københavnerliv og den udvikling, der er fundet sted. Historiske og kulturelle
spor er med til at give identitet og kant til nutidens og fremtidens by. Derfor har vi udpeget værdifulde
kulturmiljøer og bevaringsværdige bygninger, så de kan blive aktiveret i omdannelsen og udviklingen
af byen. Enten i bevaret form eller transformeret til ny anvendelse, der bygger videre på de historiske
lag. I løbet af kommuneplanperioden udarbejdes der en opdatering af værdifulde kulturmiljøer i
kommuneplanen.

Desuden sættes der gang i arbejdet med at byen bliver dækket af lokalplaner, startende med
middelalderbyen og Christianshavn.”
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Formålet med bevarende lokalplaner er at beskytte de bevaringsværdige områder i byen mod et pres
fra entreprenører, som måtte have ønske om at udvikle byen. Det kan gøres med en simpel,
kortfattet bevarende lokalplan for de bevaringsværdige områder, hvor ”bevisbyrden” er vendt, så
enhver, der vil rive ned eller ødelægge facader, på forhånd ved, at det kan man i udgangspunktet
ikke få lov til.

En bevarende lokalplan vil således hjælpe politikerne og Teknik- og Miljøforvaltningen med at bevare
en kulturarv.  

Ønsket om bevarende lokalplaner angår i første omgang Middelalderbyen. Lokaludvalget har for nylig
foreslået Teknik- og Miljøudvalget, at arbejdet med bevarende lokalplaner i Middelalderbyen bør
indledes med udarbejdelsen af en bevarende lokalplan for Snarens Kvarter, så dette område blive
lige så godt beskyttet som Provstevej-kvarteret.

Teknik- og Miljøforvaltningen har for nylig kommenteret forslaget om overordnede kortfattede
bevarende lokalplaner med ringe detaljeringsgrad: ” (…) hvis lokalplanen laves så enkelt som muligt
uden mulighed for nedrivninger eller ændringer, vil det efterfølgende afstedkomme et stort antal
ansøgninger om dispensationer med heraf følgende større ressourcetræk.”  Til det kan man anføre:

1. Hvorfor skrive om lokalplaner for Middelalderbyen i den gældende kommuneplan, hvis man ikke
mener det ?

2. Det bør ikke være forvaltningens ressourcer eller økonomi, som skal afgøre, om et
bevaringsværdigt kvarter skal forblive bevaringsværdigt.

3. Hele ideen med en overordnede kortfattede bevarende lokalplaner med ringe detaljeringsgrad
er at signalere overfor omverdenen, at der i udgangspunktet ikke kan dispenseres fra
lokalplanen. Dermed vil ressourcetrækket næppe blive så stort, som forvaltningen frygter. Jf.
det vedlagte notat kan forvaltningen spørge andre kommuner om deres erfaringer med
bevarende lokalplaner.

Det er således vurderingen, at økonomien i ønsket om bevarende lokalplaner er forholdsvis lille, bl.a.
fordi det handler om ompriortering af ressourcerne i forvaltningen.

2. Opdatering af de offentlige legepladser

Kommunen fremmer borgernes udeliv med faciliteter som havnebade, rekreative cykelruter og
udeserveringstilladelser. Kommunen bør også understøtte de yngste borgeres behov for udeliv bl.a.
med moderne offentlige legepladser, som kan benyttes af børnefamilier fra om morgenen til kl. 20.
Legeredskaberne på alle de offentlige legepladser skal være tiltalende og spændende, og
legepladserne skal til stadighed fremstå vedligeholdte og renholdte, ligesom belysningen skal være i
orden.

Umiddelbart set er legepladserne i Fælledparken eksempler til efterfølgelse. Derimod fremstår fx
legepladserne i Ørstedsparken, i Østre Anlæg og på Gammelvagt forsømte, utidssvarende og uden
den nødvendige belysning. 

Økonomi
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Intet.

Videre proces

Brevet sendes til Borgerrepræsentationen og de relevante forvaltninger.

I mødet den 9. februar 2023 skal lokaludvalget beslutte ønsker til kommunens budget for 2024.
Ønskelisten til budgettet for 2024 opdateres i maj eller juni 2023, når resultatet af forhandlingerne om
overførselssagen er kendt.

Ønskelisten til budgettet for 2024 kan tage udgangspunkt i lokaludvalgets ønskeliste til
overførselssagen 2021/2022 og lokaludvalgets ønskeliste til kommunens budget for 2023, som
begge ses i bilaget.

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede Bent Lohmann til at sende ønskerne til Overførselssagen
2022/2023, der fremgår af løsningsafsnittet, til Borgerrepræsentationen, nemlig

1. Bevarende lokalplaner
2. Opdatering af de offentlige legepladser.

Bilag
1. Indre By Lokaludvalgs ønskeliste til Overførselssagen 2021-22
2. Indre By Lokaludvalg om kommunens budget for 2023
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INDRE BY LOKALUDVALG

8.  Støtteerklæring til Foreningen Seddeltrykkeriet (2022-0381085)

Indre By Lokaludvalg skal vedtage en støtteerklæring til foreningen Seddeltrykkeriet.

Indstilling

Indstilling om, 

1. at Indre By Lokaludvalg vedtager støtteerklæringen til foreningen Seddeltrykkeriet, der ses i
løsningsafsnittet.

Problemstilling

Under "Åben spørgetid" i mødet den 13. oktober 2022 orienterede to repræsentanter for foreningen
Seddeltrykkeriet om foreningens planer for den nordvestlige fløj af Nationalbanken samt
Nationalbankens kælder. Foreningen ønsker at åbne bygningen for københavnerne, mens
renoveringen af bygningen står på og også når Nationalbankens personale er tilbage i bygningen
efter endt renovering i 2028. Foreningen har kulturelle kompetencer og vil bruge nordvest-fløjen og
kælderen som mødested for kultur, værksteder, laboratorier og idræt samt kunst i skoleferierne.
Stedet vil jf. foreningens vedtægter ikke kunne bruges til fester og natteliv.

I øjeblikket er foreningen rundt og efterspørge interessetilkendegivelser og ønsker en sådan fra
lokaludvalget. Hensigten er at få ideen op på den politiske dagsorden. 

Personkredsen bag foreningen Seddeltrykkeriet står også bag foreningen, som har Kulturtårnet på
Knippelsbro. Her har de en udstilling om ideen med Nationalbanken.

I lokaludvalgets møde orienterer forperson Bent Lohmann om status på projektet.

 

Sagen var på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 8. december 2022, men blev udsat.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget vedtager denne støtteerklæring, som foreningen Seddeltrykkeriet kan
bruge til at fremme deres sag: 

"Indre By Lokaludvalg støtter foreningen Seddeltrykkeriets vision for den fremtidige anvendelse
af den nordvestlige fløj af Nationalbanken samt Nationalbankens kælder til kultur, kunst, værksteder,
laboratorier og idræt. Vi forestiller os, at faciliteterne bl.a. vil kunne fungere som et  idræts- og
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kulturhus for borgerne i Indre By. Faciliteterne vil kunne medvirke til at opfylde behovet i Indre By for
et offentligt lokalt sted til møder og til idræt.

VI ser frem til, at Nationalbanken bliver åbnet, og at Nationalbanken og området, den ligger i, bliver
integreret i bydelens liv.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
Indre By Lokaludvalg"

Økonomi

Intet.

Videre proces

De to foreningsrepræsentanter oplyste i mødet den 13. oktober 2022

• at foreningen har fået tilladelse til at bruge Nationalbankens foyer i marts 2023 til
debatarrangementer i anledningen af arkitekturåret. Her vil de fremme deres planer for
Nationalbanken.

• at projektet, der ønskes etableret efter 2028, er lagt an på, at Københavns Kommune skal yde
støtte.

Beslutning
Udsat.

Side 25



INDRE BY LOKALUDVALG

9.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2023-0008938)

Indre By Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg tager orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Problemstilling

Faste arbejdsgrupper

• Byudviklingsgruppen
• Bylivsgruppen
• Puljegruppen

Andre arbejdsgrupper

• Arbejdsgruppe om bevarende lokalplaner
• Arbejdsgruppe vedr. UNESCO World Capital of Architecture
• Arbejdsgruppe om udvikling af Kulturhuset Indre By
• Arbejdsgruppe vedr. Palads Teatret
• Arbejdsgruppe om kvarterplaner for Grønnegade-kvarteret og Adelgade-kvarteret
• Bydelsplan-gruppen.

Kontaktgrupper

• Kultur
• Idræt, sundhed og ældre
• Turisme
• Erhverv
• Socialområdet
• Børn og unge
• Integration

Lokaludvalgets kvartersansvarlige

• Middelalderbyen
• Metropolzonen
• Nansensgade-kvarteret
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• Øster Farimagsgade-kvarteret
• Østerport
• Frederiksstaden og Nyboder
• Gammelholm og Nyhavn

Lokaludvalgets repræsentation i andre fora

• By & Havns følgegruppe vedr. Lynetteholm
• By & Havns forum for lokaludvalg
• Teknik- og Miljøforvaltningens følgegruppe vedr. Masterplan Åboulevard
• Teknik- og Miljøforvaltningens følgegruppe vedr. mindre trafik i Middelalderbyen
• Repræsentation i bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn
• Miljøpunkt Indre By & Christianshavns referencegruppe vedr. affaldssortering
• Kultur- og Fritidsforvaltningens følgegruppe vedr. vandkulturhus på Papirøen
• Godsnetværket under Teknik- og Miljøforvaltningen

Løsning

Arbejdsgrupperne mv. orienterer lokaludvalget om nyt.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mv. arbejder som aftalt i lokaludvalget.

Beslutning
 
Bydelsplan-gruppen
Bent Lohmann oplyste, at Bydelsplan-gruppen har møde den 18. januar 2023. Han oplyste
endvidere, at Bydelsplan-gruppen vil se på, hvor man i Indre By kan følge op på Christianshavns
Lokaludvalgs ønske om at få lukket Torvegade helt eller delvist. Han er i kontakt med
Christianshavns Lokaludvalgs formand om et samarbejde mellem de to lokaludvalg om sagen.

Bylivsgruppen

Bent Lohmann oplyste, at Bylivsgruppen kan følge op på Københavns Nattelivsudvalgs projekt om
lokale indsatser. Foreløbig har Københavns Nattelivsudvalg sat en dialog mellem interessenter på
Gammel Strand i gang.

Byudviklingsgruppen

Sally Mountfield oplyste, at Byudviklingsgruppen har møde den 26. januar 2023.
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Bestyrelsen for Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Marietta Bonnet foreslog, at en gruppe studerende, som Miljøpunktet samarbejder med, fremlægger
resultaterne af deres projekt "Mulige sammenhænge mellem forbrug, varelevering og
affaldsproduktionen (emballage)" for lokaludvalget i mødet den 9. februar 2023.

Arbejdsgruppen vedr. Københavner-picnic 11. juni 2023

Gunna Starck og Sally Mountfield oplyste, at de vil søge fondsstøtte til lokaludvalgets arrangementer,
som planlægges afholdt i Magstræde og ved Bygningskulturens Hus i Borgergade. Lokaludvalget kan
afsætte en ramme af budgettet for 2023 som en underskudsgaranti for de to arrangementer.
Pengene vil i givet fald skulle tages af puljen "Egne projekter". Teknik- og Miljøforvaltningen står for
kommunikationen om arrangementerne, men lokaludvalget kan selv invitere udvalgte grupper, fx.
beboerne på plejehjemmene i Nyboder.

 

Lokaludvalget tog orienteringen fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.
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INDRE BY LOKALUDVALG

10.  B-sag: Høringssvar om tillæg til den strategiske miljøvurdering (SMV) af plan for
byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm (2023-0008594)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at genfremsende sit høringssvar om strategisk miljøvurdering
(SMV) af plan for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm, til
Transportministeriet; denne gang som høringssvar om et tillæg til den udførte strategiske
miljøvurdering af planen for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg genfremsender sit høringssvar om strategisk miljøvurdering (SMV) af
plan for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm, til
Transportministeriet ; denne gang som høringssvar om et tillæg til den udførte strategiske
miljøvurdering af planen for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm.

Problemstilling

Den 19. december 2022 sendte Transportministeriet et tillæg til den udførte strategiske
miljøvurdering af planen for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm, i
offentlig høring. Svarfristen er den 22. januar 2023.

Tillægget er udarbejdet på baggrund de valgte metrolinjeføringer, som Københavns Kommune havde
i idéfasehøring i perioden 5. september-31. oktober 2022.

Ændringerne af linjeføringerne af Metro M5 er:

• 1. etape af M5 Vest – 1. etape af M5 Vest forløber fra Østerport under havnen til  Refshaleøen,
hvorfra linjen forløber nordpå til Lynetteholm Syd og Lynetteholm Nord. På Refshaleøen er der
en afgrening af et teknikspor, der forbinder Metro M5 Vest med et fremtidigt Kontrol- og
Vedligeholdelsescenter på Prøvestenen. Alternativt kan et kontrol- og
vedligeholdelsescenterplaceres på Lynetteholm.

• M5 Øst Amagerbrogade (Nord/Syd) forløber fra København H under havnen til Islands Brygge
syd (ved Bryggebroen) via DR Byen og Amagerbrogade til Lergravsparken. Der indgår en
sydlig og en nordlig stationsplacering på Amagerbrogade, hvoraf kun en anlægges. Kontrol- og
vedligeholdelsescenteret er placeret på Prøvestenen. Linjen kan på sigt videreføres fra
Lynetteholm Nord mod enten Østerport St. eller Nordhavn.

Følgende fremgår af høringsmaterialet:
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Placeringen af en station i den fredede Lergravsparken vil medføre en permanent indskrænkning af
det fredede areal, selvom stationen placeres i udkanten af det fredede område. For den sydlige 
linjeføring af M5 Øst Amagerbrogade (Nord/Syd) kan der forekomme en påvirkning af en af de
bevaringsværdige bygninger på det tidligere Skt. Elisabeths Hospital. For alle øvrige påvirkninger af
en ændret Metro M5 Øst Amagerbrogade (Nord/Syd) er der tale om enten ubetydelige eller ingen
påvirkninger.

1. Etape af M5 Vest er en kort Metrolinje fra Østerport under havnen til de nye byudviklingsarealer på
Refshaleøen og Lynetteholm. De støjende anlægsarbejder vil især foregå på arealer, hvor der bor
meget få mennesker på nær området ved stationen, der skal anlægges ved Østerport.  Påvirkningen
af menneskers sundhed er moderat.

Tekniksporet fra Refshaleøen til Prøvestenen kan bidrage til en barriere for ind- og udsejlingen fra
Margretheholm Havn og endvidere påvirke fritidsfaciliteterne på sydsiden af Kraftværkshalvøen
(kabelbane mv.). Påvirkningen er varig og væsentlig af disse materielle goder.

Hvis alternativet med etablering af et Kontrol- og Vedligeholdelsescenter på Lynetteholm udnyttes,
kan det påvirke planmulighederne for både boliger og erhverv på Lynetteholm. Påvirkningen af
planlægningsmulighederne er væsentlig.  

De øvrige påvirkninger fra etableringen og driften af 1. etape af M5 Vest er enten
ubetydelige eller ingen.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget i sit høringssvar til Transportministeriet henholder sig til høringssvaret
om strategisk miljøvurdering (SMV) af plan for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder
Lynetteholm, som lokaludvalget vedtog den 8. december 2022. Dette høringssvar inkl. bilag ses i
bilagsoversigten.

Lokaludvalgets høringssvar sendes også til Borgerrepræsentationen og til Borgersamlingen om
Lynetteholm.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Transportministeriet oplyser, at når høringen er afsluttet den 9. januar 2023, behandles alle indkomne
høringssvar, hvorefter resultaterne af høringen skal drøftes med partierne bag projektet.

Beslutning
Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Christian Ege Jørgensen om, at lokaludvalget beder
om, at man undersøger miljøkonsekvensen af et alternativ, hvor Østlig Ringvej etableres på en
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måde, så der ikke sker en stigning i den samlede trafik i København. Dvs. at miljøkonsekvensen af
en østlig vejforbindelse, som primært bruges til at køre til og fra Lynetteholm, skal undersøges.  

 

Lokaludvalget godkendte indstillingen om at genfremsende høringssvaret om strategisk
miljøvurdering (SMV) af plan for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm, til
Transportministeriet med ovennævnte tiltrådte tilføjelse. 

Bilag
1. Høringsbrev (ikke på papir)
2. Høringsliste (ikke på papir)
3. Plan for byudvikling og infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm: Tillæg til miljørapport -
strategisk miljøvurdering
4. Indre By Lokaludvalg om SMV Østhavnen herunder Lynetteholm
5. Indre By Lokaludvalg om metrolinje M5
6. Indre By Lokaludvalg om Østlig Ringvej
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INDRE BY LOKALUDVALG

11.  B-sag: Høringssvar om ændret regulativ for erhvervsaffald (2023-0009065)

Indre By Lokaludvalg skal godkende et høringssvar til Teknik- og Miljøforvaltningen om ændret
regulativ for erhvervsaffald.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om ændret
regulativ for erhvervsaffald, der ses i løsningsafsnittet..

Problemstilling

I perioden 20. december 2022-23. januar 2023 er der på Bliv Hørt-portalen en offentlig høring om
ændring i regulativet for erhvervsaffald.

Fra sagsbeskrivelsen på Bliv Hørt-portalen: 
”Kommunens regulativ for erhvervsaffald skal ændres som følge af nye nationale krav om, at
virksomheders betaling for deltagelse i kommunale affaldsindsamlingsordninger ikke længere skal
ske i form af betaling af affaldsgebyrer, men i stedet ved betaling af en pris svarende til markedspris.
I dag betaler både virksomheder og husholdninger affaldsgebyrer for benyttelse af kommunernes
ordninger. Virksomheder, der ligger i ejendomme med både virksomheder og husholdninger, og som
benytter de kommunale affaldsordninger for husholdningsaffald, vil ifølge udkastet fra den 1. juli 2023
skulle betale en pris svarende til markedspris.

Forvaltningen vil i løbet af foråret 2023 orientere virksomheder og grundejere om muligheden for at
benytte de kommunale affaldsordninger og prisen herfor.

Derudover foreslås det, at regulativet for erhvervsaffald ændres, så der fra 1. januar 2024 stilles krav
om, at virksomheder, som deltager i den kommunale indsamlingsordning for restaffald, og som
benytter sække til emballering af restaffald, skal anvende klare plastsække. Dette forslag er ikke en
del af den nye nationale lovgivning, men skyldes, at kommunen oplever, at store mængder usorteret
affald fra virksomhederne i dag afleveres til restaffaldsordningen i sorte affaldssække.

Kravet om anvendelse af klare sække forventes at øge sorteringen af virksomhedernes
genanvendelige affald, gøre tilsynene mere effektive, og at give virksomhederne bedre mulighed for
selv af rette op på fejlsortering.”

Link til Bliv Hørt-portalen: https://blivhoert.kk.dk/hoering/forslag-til-aendret-regulativ-erhvervsaffald
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Løsning

Forslag til høringssvar:

”Indre By Lokaludvalg opfordrer forvaltningen til at forelægge en sag for Teknik- og Miljøudvalget
med forslag til, hvordan forvaltningen vil planlægge og gennemkøre en kampagne for, at
virksomheder anvender de kommunale affaldsindsamlingsordninger.

Den nuværende tilstand, hvor både kommunale og forskellige private affaldsindsamlingsoperatører
indsamler affald, er ikke holdbar. Det genererer unødig lastbiltrafik i Indre Bys beboelsesgader, og
særligt de private operatørers affaldsindsamling er til gene for beboerne, fordi det typisk sker om
natten.

Lokaludvalget opfordrer derudover forvaltningen til at forelægge en plan for Teknik- og Miljøudvalget
for, hvordan den kommunale affaldsindsamling i Indre By kan ske under hensyntagen til beboerne i
bydelen.

De tidlige morgentimer præges af unødvendigt mange skraldebiler, som afhenter affald hos erhverv
og hos private husholdninger. Mange gader er udnævnt til såkaldte ”røde gader”, hvilket betyder, at
skraldebilerne allerede kører fra kl. 06 i stedet for fra kl. 07.

Med venlig hilsen

Bent Lohmann,
Indre By Lokaludvalg”

Økonomi

Intet.

Videre proces

Når lokaludvalget har godkendt høringssvaret, lægger sekretariatet det på Bliv Hørt-portalen.

Beslutning
Ændringsforslag til det foreslåede høringssvar:

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Bent Lohmann om, at lokaludvalget opfordrer Teknik-
og Miljøforvaltningen til at bistå erhvervsdrivende, grundejere og beboere med at få aftalt en
koordineret afhentning af affald.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Mads Aarup om, at lokaludvalget gør opmærksom på,
at afhentning af affald fra sorteringspunkter vil støje til gene for omkringboende, jf. erfaringerne med
afhentning af flasker fra flaskecontainerne.
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Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Mads Aarup om, at lokaludvalget gør opmærksom på,
at jf. erfaringerne med flaskecontainere vil erhvervsdrivende lægge affald i sorteringspunkterne,
hvorfor de erhvervsdrivende bør medvirke til finansieringen af sorteringspunkterne.

 

Lokaludvalget godkendte høringssvaret til Teknik- og Miljøforvaltningen om ændret regulativ for
erhvervsaffald, der ses i løsningsafsnittet, med ovennævnte tiltrådte ændringsforslag.

Bilag
1. Forslag til ændret regulativ for erhvervsaffald
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INDRE BY LOKALUDVALG

12.  B-sag: Høringssvar om udkast til handleplan mod racisme, etnisk diskrimination og
hadforbrydelser (2023-0008469)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at svare Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen, at
lokaludvalget støtter handleplanen mod racisme, etnisk diskrimination og hadforbrydelser.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg bemyndiger Bent Lohmann til at svare Beskæftigelses- og
Integrationsforvaltningen, at lokaludvalget støtter den foreslåede handleplan mod racisme,
etnisk diskrimination og hadforbrydelser.

Problemstilling

I perioden den 20. december 2022-30. januar 2023 er udkastet til handleplan mod racisme, etnisk
diskrimination og hadforbrydelser i offentlig høring på Bliv Hørt-portalen. 

Udkastet indeholder en beskrivelse af baggrunden for handleplanen samt afgrænsning af målgruppe,
begrebsafklaring, 6 fokusområder og tidsramme. Dertil kommer, at handleplanen indeholder 9
konkrete tiltag, som gennemføres i 2023. Der er afsat et samlet beløb på 4.05 mio. kr. til
gennemførsel af indsatser i 2023. Se udkastet i bilaget.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget bemyndiger Bent Lohmann til at svare Beskæftigelses- og
Integrationsforvaltningen, at lokaludvalget støtter handleplanen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen oplyser, at efter den offentlige høring forventes
handleplanen forelagt for relevante politiske udvalg og Borgerrepræsentationen til endelig
godkendelse i første halvdel af 2023.
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Beslutning
Gunna Starck stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget tilkendegiver, at handleplanen er
uambitiøs.

Sally Mountfield stillede ændringsforslag om, at lokaludvalget spørger om, hvorvidt man har evalueret
eventuelle tidligere handleplaner og hvad man i givet fald har fundet ud af fungerer.

 

Lokaludvalget bemyndigede på baggrund af ovenstående ændringsforslag Bent Lohmann til at svare
Beskæftigelses- og Integrationsforvaltningen, at lokaludvalget foreslår, at man giver bedre tid til en
debat, og at man gør mere ud af at inkludere borgerne for på den måde at skabe ejerskab til
handleplanen.

Bilag
1. Høringsbrev (ikke på papir)
2. Udkast til handleplan mod racisme, etnisk diskrimination og hadforbrydelser
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INDRE BY LOKALUDVALG

13.  B-sag: Gammel Strand (2023-0009101)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte et brev til Teknik- og Miljøudvalget om forholdene på Gammel
Strand.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg godkender brevet til Teknik- og Miljøudvalget, der ses i
løsningsafsnittet, om forholdene på Gammel Strand.

 

Problemstilling

Medlemsforslag fra Mads Aarup

Mads Aarup har bedt om, at lokaludvalget kommenterer notatet af 8. december 2022 fra Teknik- og
Miljøforvaltningen om Gammel Strands fremtid. Se notatet i bilaget.

Mads Aarup foreslår, at lokaludvalget forfølger den mulighed, som indgår i følgende svar fra
forvaltningen:

”Biltrafik er nødvendig som adgang til ejendommene, men hvis der er et politisk ønske om det, kan
denne trafik dæmpes ved skærpet regulering, og evt. ved at gøre pladsen til blind vej med ind- og
udkørsel fra Højbro Plads. En sådan ændring vil skulle undersøges nærmere i forhold til redning og
sikkerhed, samt forhandles med politiet, inden der kan igangsættes ændringer.”

Mads Aarup mener, at det vil skære bilerne af for enden af Gammel Strand, så de ikke kan fortsætte
ad Nybrogade, hvormed der skabes en slags trafikø. Det vil være mere i overensstemmelse med
lokalplanen for Gammel Strand end den nuværende situation.

Mads Aarup mener desuden, at det sandsynligvis vil gøre det muligt at beskytte de to træer på
Gammel Strand jf. dette spørgsmål fra lokaludvalget og forvaltningens svar: 

Spørgsmål: ”I følge en beboer på pladsen er et træ på pladsen blevet væltet to gange af lastbiler
inden for de seneste 10 år. Kan de to træer på pladsen beskyttes med en ring af bænke rundt om
træerne?
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Svar: ”I 2021 undersøgte forvaltningen muligheden for at opsætte rundbænke rundt om træerne, men
det var ikke muligt af hensyn til den trafikale fremkommelighed.”

 

Anvendelsen af Gammel Strand

I fortsættelse af ovenstående forslag foreslår Bent Lohmann, at lokaludvalget spørger Teknik- og
Miljøudvalget om, hvorvidt lokalplanen ”Gammel Strand Metroforplads” overholdes, når der til
stadighed er opsat containere og byggeskure på pladsen og når muligheden for at bevæge sig til
fods på langs af pladsen er vanskeliggjort af bl.a. udeserveringer, som synes at brede sig stadig
mere ud på pladsen.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget bemyndiger Bent Lohmann til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget som
foreslået ovenfor.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget bemyndiger Bent Lohmann til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget som
foreslået ovenfor.

Videre proces

 

Bent Lohmann skriver til Teknik- og Miljøudvalget som foreslået ovenfor.

Beslutning

1. Lokaludvalget bemyndigede Bent Lohmann til at skrive til Teknik- og Miljøudvalget om
forholdene på Gammel Strand, herunder  

• forslag om, at trafik dæmpes ved skærpet regulering, og evt. ved at gøre pladsen til blind
vej med ind- og udkørsel fra Højbro Plads

• forslag om, at de to træer på Gammel Strand beskyttes, eventuelt med bænke rundt om
træerne

• om lokalplanen ”Gammel Strand Metroforplads” overholdes, når der til stadighed er opsat
containere og byggeskure på pladsen

• om lokalplanen ”Gammel Strand Metroforplads” overholdes,  når muligheden for at
bevæge sig til fods på langs af pladsen er vanskeliggjort af bl.a. udeserveringer.

 
 

2. Lokaludvalget bemyndigede Bent Lohmann til at spørge Teknik- og Miljøforvaltningen
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• om hvilke aktiviteter på Gammel Strand og tilstødende områder, der er givet tilladelse til,
søgt om tilladelse til eller forventes at blive søgt om tilladelse til. Spørgsmålet
angår arrangementer, koncerter, events, udstillinger, loppemarkeder o.l., Svaret skal
indeholde en kort redegørelse for status på ansøgningerne.

• om ansøgninger om udeserveringer, fx. på Gammel Strand, imødekommes, selv om
tjenerne vil skulle krydse en kørebane på deres vej mellem restaurationen og
udeserveringen. 

Bilag
1. Notat fra Teknik- og Miljøforvaltningen om Gammel Strands fremtid
2. Lokalplanen "Gammel Strand Metrostationsforplads"
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INDRE BY LOKALUDVALG

14.  B-sag: Offentligt orienteringsmøde om anlægsprojekt for Nyhavns sydside (2023-0009105)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at afholde et offentligt orienteringsmøde om et anlægsprojekt for
Nyhavns sydside.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg afholder et offentligt orienteringsmøde om et anlægsprojekt for
Nyhavns sydside.

2. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 25.000 kr. til mødet.
3. at Indre By Lokaludvalg godkender, at Bent Lohmann, Jens Erik Frandsen og Anton Skovle

planlægger og gennemfører mødet i samarbejde med sekretariatet.

Problemstilling

I bilaget ses høringssvaret om anlægsprojekterne for Toldbodgade og Nyhavns sydside, som
lokaludvalget vedtog i mødet den 10. november 2022, samt notatet fra Teknik- og Miljøforvaltningen
om projektet for Nyhavns sydside, som høringssvaret angik.

Teknik- og Miljøforvaltningen har oplyst, at lokaludvalget får et projektforslag for anlægsprojektet for
Nyhavns sydside i høring i februar 2023.

Løsning

Lokaludvalget afholder et offentligt orienteringsmøde om anlægsprojektet i perioden, hvor det er i
høring i lokaludvalget. Bent Lohmann, Jens Erik Frandsen og Anton Skovle planlægger og
gennemfører mødet i samarbejde med sekretariatet. I mødet holder Teknik- og Miljøforvaltningen
oplæg om projektet. Gammelholm Beboerforening inviteres til at kommentere projektet i mødet.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 25.000 kr. til mødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter. Der vil være udgifter til lokaleleje, annoncering og forplejning.

Videre proces

Tovholderne planlægger og gennemfører mødet i samarbejde med sekretariatet.
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Det forventes, at lokaludvalget skal godkende sit høringssvar om anlægsprojektet i mødet den 9.
marts 2023.

Teknik- og Miljøforvaltningen forventer, at anlægsprojektet for Nyhavns sydside tages i brug i oktober
2024.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at afholde et offentligt orienteringsmøde om et anlægsprojekt for
Nyhavns sydside.

2. Lokaludvalget afsatte en ramme på 25.000 kr. til mødet.
3. Lokaludvalget godkendte, at Bent Lohmann, Jens Erik Frandsen og Anton Skovle planlægger

og gennemfører mødet i samarbejde med Gammelholm Beboerforening og sekretariatet.

Bilag
1. Indre By Lokaludvalg om anlægsprojekterne for Toldbodgade og Nyhavns sydside
2. Teknik- og Miljøforvaltningens beskrivelse af anlægsprojektet vedr. fredeliggørelse af Nyhavns
sydside – anlæg af cykelgade
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INDRE BY LOKALUDVALG

15.  B-sag: Offentligt orienteringsmøde om Distortion 2023 (2023-0007441)

Indre By Lokaludvalg skal beslutte at holde et offentligt orienteringsmøde om Distortion 2023.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg afholder et offentligt informationsmøde i april/maj 2023 om Distortion
2023.

2. at Indre By Lokaludvalg afsætter en ramme på 15.000 kr. til mødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

3. at Indre By Lokaludvalg godkender, at Bent Lohmann, Jens Erik Frandsen og Anton Skovle
arrangerer og gennemfører mødet i samarbejde med sekretariatet.

 

Problemstilling

Distortion holdes den 31. maj-4. juni 2023 bl.a. på Rådhuspladsen, langs Inderhavnen, på
Refshaleøen og på Langebrogade ved Langebro.

Løsning

Lokaludvalget afholder et offentligt informationsmøde i april/maj 2023 om Distortion 2023. Det kan
eventuelt ske i samarbejde med Christianshavns Lokaludvalg.

Bent Lohmann, Jens Erik Frandsen og Anton Skovle arrangerer og gennemfører mødet i samarbejde
med sekretariatet.

Økonomi

Det foreslås, at lokaludvalget afsætter en ramme på 15.000 kr. til mødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter. Der vil være udgifter til lokaleleje, annoncering og forplejning.

Videre proces

Sekretariatet inviterer arrangøren NusNus ApS samt Teknik- og Miljøforvaltningen til at fortælle om
Distortion 2023 på mødet.
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Sekretariatet orienterer Christianshavns Lokaludvalg om muligheden for at være medarrangør af
mødet.

Beslutning

1. Lokaludvalget besluttede at afholde et offentligt informationsmøde i april/maj 2023 om
Distortion 2023.

2. Lokaludvalget afsatte en ramme på 15.000 kr. til mødet. Pengene tages af puljen til
borgerdialogaktiviteter.

3. Lokaludvalget godkendte, at Bent Lohmann, Jens Erik Frandsen og Anton Skovle arrangerer og
gennemfører mødet i samarbejde med sekretariatet.
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INDRE BY LOKALUDVALG

16.  B-sag: Puljeansøgninger, januar 2023 (2022-0390791)

Indre By Lokaludvalg skal tage stilling til fem puljeansøgninger.

Indstilling

Indstilling om,

1. At Indre By Lokaludvalg giver Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Omgivelser
tilsagn om 4.000 kr. til genoptryk af 5.000 Go Cards, der skal skabe opmærksomhed på planen
om en p-kælder på Dantes Plads.

2. At Indre By Lokaludvalg giver Copenhagen Photo Festival (CPF) tilsagn om 10.000 kr. til tryk af
100 kunstfotos på tekstil til ophængning i Kongens Have i forbindelse med afvikling af festivalen
1. -11.  juni 2023. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 20.000 kr., fordi det
ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

3. At Indre By Lokaludvalg giver Dramatikerkollektivet Dyvekes Fremtid tilsagn om 6.000 kr. til
opsætningen af forestillingen “Hæv alle dine penge!” i Husets lokale Xenon den 24.-27. maj
2023.

4. At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen Artlantic afslag på en ansøgning om 45.000 kr. til
afviklingen af en Bob Marley-fejring i Pumpehuset den 4. februar 2023. Afslaget begrundes
med, at lokaludvalget vurderer, at entreen på 150 kr. gør, at arrangementet ikke er offentligt
tilgængeligt.

5. At Indre By Lokaludvalg giver Københavns Armbryderklub tilsagn om 10.000 kr. af
lokaludvalgets 2023-pulje til afviklingen af DM i Armbrydning i Kulturhuset Indre By den 25.
februar 2023. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 34.595 kr., fordi det ønsker
at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

Problemstilling

Indre By Lokaludvalg har modtaget fem puljeansøgninger.

Løsning
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1. Bevar Dantes Plads – Go-cards

Bevar Dantes Plads har ansøgt om 4.000 kr. af lokaludvalgets 2023-pulje til tryk af 2 x 2.500
go-cards (dansk og engelsk udgave) snarest. Der er tale om et genoptryk af Beboerforeningen for
Dantes Plads og Nærliggende Omgivelsers postkort fra 2022. Anledningen er, at skulpturen midt på
Dantes Plads er forlænget til 31.03.23.

Formålet med at genoptrykke kortene er at skabe opmærksomhed på, at en p-kælder på Dantes
Plads vil være på tværs af kommunens ønsker og planer om at gøre Middelalderbyen bilfri. Det
ultimative succeskriterium for ansøger er, at anlæggelse af p-kælderen bliver stoppet.

Ansøger oplyser, at go-cards’ne skal uddeles gratis til alle interesserede på Dantes Plads ved
skulpturen. Der informeres om kortene på foreningens Facebookside, i lokalaviser og på kommunens
hjemmeside om aktiviteter i byen.

Det ansøgte beløb skal bruges til at dække udgifter forbundet med tryk af go-cards. Det samlede
trykbudget lyder på 5.000 kr.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet. 

Puljegruppens anbefaling

Beskedent beløb. Godt, at de bevarer gejsten. Vi siger ja til de 4.000.

Indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Beboerforeningen for Dantes Plads og Nærliggende Omgivelser tilsagn
om 4.000 kr. til genoptryk af 5.000 Go Cards, der skal skabe opmærksomhed på planen om en
p-kælder på Dantes Plads.

2. Copenhagen Photo Festival (CPF) i Kongens Have

Copenhagen Photo Festival (CPF) har ansøgt om 20.000 kr. af lokaludvalgets 2023-pulje til tryk af
100 kunstfotos på tekstil til ophængning i Kongens Have i forbindelse med afvikling af festivalen 1.
-11.  juni 2023.

Der er tale om en gratis kunstfotoudstilling. Ansøger oplyser, at de for indeværende er i dialog med
Slots- og Kulturarvsstyrelsen om tilladelse til at hænge udstillingen op i Kongens Have. Samtidig er
ansøger også i dialog med Teknik- og Miljøforvaltningen om alternativer til pladser i Indre By, hvor
udstillingen kan blive hængt op, i fald det ikke lader sig gøre i kongens Have. Ansøger håber at få lov
til at lade udstillingen af fotografierne hænge i Kongens Have hele juni måned.

Temaet for kunstudstillingen er ”Rewilding” og CPFs udstilling i Kongens Have vil være en del af
festivalens program i forbindelse med Copenhagen in Common og København som
arkitekturhovedstad.

Side 45



Formålet med udstillingen af kunstneren Hilla Kurkis blomsterportrætter og ledsagende tekster fra
træer i Kongens Have er at udfordre fotoudstillingens gængse format og invitere forbipasserende til
at stoppe op og opleve kunstværkerne.

Udstillingen annonceres på CPFs hjemmeside, i nyhedsbrev, med pressemeddelelse og på sociale
medier.

Det ansøgte beløb skal bruges til tryk af materialer. Det samlede udgiftsbudget er på 41.000 kr.,
hvoraf 4.000 kr. gives i kunstnerhonorar. Ansøger vil søge andre om 21.000 kr. i støtte.

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter projektet. 

Puljegruppens anbefaling

Det fremgår klart af Lokaludvalgets vilkår for ansøgninger, at vi ikke støtter årligt tilbagevendende
begivenheder, hvilket dette er. Men da projektet lige så godt kan rubriceres, som en udstilling i det
offentlige rum, hvilket vi har støttet tidligere, anbefaler vi at støtte med et mindre beløb på 10.000.

Indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Copenhagen Photo Festival (CPF) tilsagn om 10.000 kr. til tryk af 100
kunstfotos på tekstil til ophængning i Kongens Have i forbindelse med afvikling af festivalen 1. -11.
 juni 2023. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 20.000 kr., fordi det ønsker at sprede
sine penge ud på forskellige aktiviteter.

 

3. Dramatikerkollektivet Dyvekes Fremtid – forestilling om økonomi i Husets lokale
Xenon

Dramatikerkollektivet Dyvekes Fremtid har ansøgt om 6.000 kr. af lokaludvalgets 2023-pulje til
dækning af flere budgetposter relateret til opsætningen af forestillingen “Hæv alle dine penge!” i
Husets lokale Xenon. Forestillingen tager udgangspunkt i en undersøgelse af menneskets forhold til
økonomi og penge.

Der er tale om en iscenesættelse af nyskreven dansk dramatik. Formålet med forestillingen er at
skabe dialog om økonomiens almenmenneskelige betydning. Forestillingen spiller afhængigt af
billetsalg fire-fem gange i dagene 24. – 27. maj 2023, og der bliver også afholdt en artist talk samt
muligvis en ”after talk” om forestillingens tematikker.

Der tages entré til forestillingen; billetprisen er 50-95 kr.

Forestillingen promoveres via Husets og Teaterhusets platforme og på sociale medier.

Det samlede udgiftsbudget i forbindelse med opsætning af forestillingen lyder på 22.200 kr. Ansøger
forventer at have indtægter på 16.000 kr. fra billetsalg.
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Sekretariatets bemærkninger

Der tages entré til forestillingen. Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at
lokaludvalget som udgangspunkt ikke støtter projekter og arrangementer med en entré, der efter
lokaludvalgets vurdering

◦ ikke matcher beløbet, der ansøges om
◦ ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
◦ gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter forestillingen med
en underskudsgaranti. 

Puljegruppens anbefaling

Fint projekt, men er ikke rettet specielt mod Indre Bys borgere, og meget entré. Men vi var i
nytårshumør, og anbefaler et mindre beløb 6.000.

Indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Dramatikerkollektivet Dyvekes Fremtid tilsagn om 6.000 kr. til
opsætningen af forestillingen “Hæv alle dine penge!” i Husets lokale Xenon den 24.-27. maj 2023.

 

4. Artlantic - Bob Marley – Earthstrong Celebration

Foreningen Artlantic har ansøgt om 45.000 kr. af lokaludvalgets 2023-pulje til dækning af udgifter
forbundet med afviklingen af en Bob Marley-fejring i Pumpehuset den 4. februar 2023.

På dagen vil der være workshops, digtoplæsning, seminar og livemusik. Der tages entre til
arrangementet på 150 kr. Arrangør forventer 300-400 deltagere. Formålet med arrangementet er at
fejre Bob Marley og hans budskaber til menneskeheden i samvær med hinanden.

Arrangementet promoveres online, bl.a. på Pumpehusets hjemmeside, på sociale medier og med
printmaterialer (plakater og flyers). Der planlægges også en presseindsats.

Det samlede udgiftsbudget er på 110.990 kr. Det ansøgte beløb skal bruges til delvist at dække
udgiftsposterne lokaleleje (23.540 kr.), annoncering/PR (5.000 kr.), tryk/materialer (7.500 kr.) og
musikertariffer (21.950 kr.). Ansøger forventer at have indtægter på 45.000 kr. fra billetsalg. 

Sekretariatets bemærkninger

Der tages entré til aktiviteten. Det fremgår af lokaludvalgets retningslinjer for støtte, at lokaludvalget
som udgangspunkt ikke støtter projekter og arrangementer med en entré, der efter lokaludvalgets
vurdering

◦ ikke matcher beløbet, der ansøges om
◦ ikke matcher projektet eller arrangementets indhold
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◦ gør, at projektet eller arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt

Med de bemærkninger ser sekretariatet intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en
underskudsgaranti. 

Puljegruppens anbefaling

Sikkert et udmærket projekt. Men er en gængs koncert i Pumpehuset med honorarer og entré, og det
er ikke noget, vi vil støtte. 

Indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Foreningen Artlantic afslag på en ansøgning om 45.000 kr. til
afviklingen af en Bob Marley-fejring i Pumpehuset den 4. februar 2023. Afslaget begrundes med, at
lokaludvalget vurderer, at entreen på 150 kr. gør, at arrangementet ikke er offentligt tilgængeligt. 

 

5. Københavns Armbryderklub – DM i armbrydning

Københavns Armbryderklub har søgt om penge af lokaludvalgets 2023-pulje til dækning af udgifter
forbundet med afviklingen af DM i Armbrydning i Kulturhuset Indre By lørdag den 25. februar 2023.
Sekretariatet har telefonisk fået oplyst, at der søges om 34.595 kr., dvs. at beløbet, der fremgår af
ansøgningens side 1 ikke er korrekt.

Turneringen afholdes i Indre By, da Københavns Armbryderklub, der er hjemmehørende i
Nørrebrohallen, ønsker at bringe sporten ud til andre bydele. Således blev der afholdt nordiske
mesterskaber i armbrydning i Valby i efteråret 2022. På dagen vil der til en start være
dommeruddannelse og instruktion i armbrydning, hvorefter turneringen finder sted frem til kl. 20.
Derefter er der ”aftenhygge” frem til kl. 23.

Det er gratis at overvære turneringen, mens atleterne skal betale mellem 50 – 450 kr. for at dyste.
Arrangøren forventer, at 170 atleter vil deltage.

Formålet med arrangementet er at rejse interesse for armbrydning som sport og fremvise Danmarks
ni armbryderklubber for interesserede.

DM i armbrydning promoveres på sociale medier, og der er planlagt en presseindsats.

Det samlede udgiftsbudget udgør 61.095 kr. Det ansøgte beløb skal bruges til alle budgetposter i
forbindelse med afvikling af turneringen. Ansøger forventer at have indtægter på 26.500 kr. fra
deltagergebyrer. 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter aktiviteten med en underskudsgaranti. 

Puljegruppens anbefaling
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Lyder ret sjovt. God idé at komme rundt i de forskellige bydele, hvis armbrydning skal rykke fra de
udryddelsestruede brune værtshuse og over i foreningslivet, så vi siger ja til mindre beløb på 10.000.

Indstilling

At Indre By Lokaludvalg giver Københavns Armbryderklub tilsagn om 10.000 kr. af lokaludvalgets
2023-pulje til afviklingen af DM i Armbrydning i Kulturhuset Indre By den 25. februar 2023.
Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 34.595 kr., fordi det ønsker at sprede sine
penge ud på forskellige aktiviteter. 

 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 335.400 kr. af 2023-puljen til puljeansøgninger. Hidtil er der
disponeret for 70.000 kr. af puljen. Beslutter lokaludvalget at følge indstillingerne, vil der være
disponeret for yderligere 30.000  kr. af rammen.

 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning

Om sag nr. 2: Ansøgeren havde inden lokaludvalgets møde oplyst, at udstillingen ikke kan vises i
Kongens Have, hvorfor man nu arbejder på at få den sat op på Gammel Strand.

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Beboerforeningen for Dantes Plads og
Nærliggende Omgivelser tilsagn om 4.000 kr. til genoptryk af 5.000 Go Cards.

2. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Copenhagen Photo Festival (CPF) tilsagn om
10.000 kr. til tryk af 100 kunstfotos på tekstil til ophængning på Gammel Strand i forbindelse
med afvikling af festivalen 1. -11.  juni 2023. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb
på 20.000 kr., fordi det ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.

3. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Dramatikerkollektivet Dyvekes Fremtid tilsagn
om 6.000 kr. til opsætningen af forestillingen “Hæv alle dine penge!” i Husets lokale Xenon den
24.-27. maj 2023.
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4. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Foreningen Artlantic afslag på en ansøgning
om 45.000 kr. til afviklingen af en Bob Marley-fejring i Pumpehuset den 4. februar 2023.
Afslaget begrundes med, at lokaludvalget vurderer, at entreen på 150 kr. gør, at arrangementet
ikke er offentligt tilgængeligt.

5. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Københavns Armbryderklub tilsagn om 10.000
kr. af lokaludvalgets 2023-pulje til afviklingen af DM i Armbrydning i Kulturhuset Indre By den
25. februar 2023. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 34.595 kr., fordi det
ønsker at sprede sine penge ud på forskellige aktiviteter.
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INDRE BY LOKALUDVALG

17.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2022-pulje og 2023-pulje (2023-0009108)

Indre By Lokaludvalg skal tage en status på sin 2022-pulje og sin 2023-pulje til efterretning.

Indstilling

Indstilling om,

1. at Indre By Lokaludvalg tager status på sin 2022-pulje og sin 2023-pulje til efterretning. Se
bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Det foreslås, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2022-pulje og 2023-pulje til efterretning.
Se bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på sin 2022-pulje og sin 2023-pulje til efterretning.

Bilag
1. Økonomioversigt 2023
2. Økonomioversigt 2022
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18.  Meddelelser (2023-0008953)

Beslutning
Refshaleøen

Bent Lohmann orienterede om en invitation fra Refshaleøens Ejendomsselskab og By & Havn til at
deltage i udviklingen af Refshaleøen.

 

Giv et praj

Lokaludvalget drøftede brugervenligheden i "Giv et praj". Lokaludvalget besluttede, at der skal stilles
spørgsmål om borgernes erfaring med "Giv et praj" i en kommende borgerpanelundersøgelse om
kommunens serviceniveau.

 

Gadegenopretninger, vejprojekter og skybrudsprojekter 2023

Bent Lohmann mindede om, at lokaludvalget  har møde den 24. januar 2023 med Teknik- og
Miljøforvaltningen om gadegenopretninger, vejprojekter og skybrudsprojekter i  2023.

Niels Kongshaug oplyste, at forholdene omkring et vejarbejde i St. Kongensgade er blevet værre.

Lean Milo oplyste, at forholdene for cyklister i Kronprinsessegade er ringe bl.a. pga. riste.

 

Kulturhuset Indre By

Bent Lohmann oplyste, at lokaludvalgets følgegruppe vedr. Kulturhuset Indre By har møde den 25.
januar 2023 med medarbejdere fra kulturhuset.

 

Culture Box

Lokaludvalget drøftede kort, at Culture Box i Kronprinsessegade har en 5-bevilling, som reelt er en
bevilling til at holde åbent døgnet rundt. Lokaludvalget konstaterede, at Culture Box lægger lokaler til
en forening, som modtager støtte fra kommunen.
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Nedlæggelse af parkomater

Steen Juhl Olesen orienterede kort om hans dialog med Teknik- og Miljøforvaltningen om
konsekvenserne for borgere uden mobiltelefon af nedlæggelsen af parkomater i Indre By.
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19.  Eventuelt

Beslutning
Intet.
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Om Indre By Lokaludvalgs møde den 12. januar 2023
Mødet startede kl. 18.35 og sluttede kl. 22.33.

 

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid 
2. Referat og godkendelse af dagsordenen 
16. Puljeansøgninger, januar 2023
17. Status på lokaludvalgets 2022-pulje og 2023-pulje
3. Høringssvar om et forslag om at placere skulpturen "Vor Frue" ved Fiolstræde
4. Opfølgning på Byrums- og Trafikplanen for Middelalderbyen
5. Status på nattelivet, varmelamper ved udeserveringer og brændeovne
6. Forslag om en gave til København
7. Ønsker til Overførselssagen 2022/2023
8. Støtteerklæring til Foreningen Seddeltrykkeriet
9. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
10. Høringssvar om tillæg til den strategiske miljøvurdering (SMV) af plan for byudvikling og
infrastruktur til Østhavnen, herunder Lynetteholm
11. Høringssvar om ændret regulativ for erhvervsaffald
12. Høringssvar om udkast til handleplan mod racisme, etnisk diskrimination og hadforbrydelser
13. Gammel Strand
14. Offentligt orienteringsmøde om anlægsprojekt for Nyhavns sydside
15. Offentligt orienteringsmøde om Distortion 2023
18. Meddelelser
19. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Jep Loft Arkitekturoprøret

Lean Milo Krusemyntehusene af 18.12.2018

Kjeld A. Larsen Rådet for Bæredygtig Trafik

Marietta Bonnet Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

Michael Thorup Gammelholm Beboerforening

Lars Wallenberg Skt. Pauls Plads Karréens Gårdlaug
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Michael Gatten KBH-Commerce & Culture

Niels Kongshaug Grønne Facader

Lise Brink Andersen Grønnegade Kvarters Beboerforening

Mads Aarup SSBF - Strædernes og Strøgets Beboerforening

Hans-Henrik T. Ohlsen Københavns Delebiler

Henrik W. Jensen Turistførerforeningen

Bent Lohmann Nansensgade Netværk

Sally Mountfield Nørre Kvarters Beboerforening

Anton Skovle A/B Hjørnehuset

Lars Vedel Jørgensen Socialdemokratiet

Steen Juhl Olesen Det Radikale Venstre

Sven Perdrup Det Konservative Folkeparti

Marianne Halkjær Socialistisk Folkeparti

Christian Ege Jørgensen 
- deltog under punkt 10

Socialistisk Folkeparti

Gunna Starck Enhedslisten

Peter Muschinsky Alternativet

 

Fraværende med afbud

Interessegruppen Bolig, miljø og erhverv

Afbud fra Diana Hierbæk. I stedet deltog 1. suppleant Henrik W. Jensen.

Politisk udpeget

Afbud fra Jens Erik Frandsen. Hans 1. suppleant var fraværende uden afbud.

Fraværende i mødet

Niels Kongshaug ankom til mødet kl. 18.42 under behandlingen af dagsordenens punkt 1.

Marianne Halkjær forlod mødet kl. 21.40-22.04 under behandlingen af dagsordenens punkt 10. I
stedet deltog hendes 1. suppleant Christian Ege Jørgensen. 

Næste møde

Næste møde i Indre By Lokaludvalg holdes den 9. februar 2023 kl. 18.30-22.00 i Trinitatis Sognehus,
Pilestræde 67.
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